
Corsanummer: 2300085166

Op 9 oktober 2023 zijn bij de raadsgriffie vragen binnen gekomen van de heer Morgen Brejaart 
van de fractie Forum van democratie gericht aan de voorzitter van de Raad op grond van ex 
artikel 35 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 
de Raad. Het college van Burgemeester en Wethouders beantwoordt de vragen als volgt.

 Betreffende beantwoording schriftelijke vragen van de heer  Morgen Brejaart (Forum van 
democratie) inzake bomenkap (nieuw)bouwprojecten.

Algemeen:
Als het aantal bomen in het straatbeeld van Enschede net zo hard zou toenemen als het woord 
‘vergroening’ in ambtelijke dossiers, zou elke inwoner lijden aan hyperventilatie. Maar wat 
schetst de verbazing, bomen blijven non-stop sneuvelen als straten worden vernieuwd en 
vergunningen zijn afgegeven voor nieuwbouwprojecten. Van de belofte die de gemeente 
Enschede continue doet, om meer te vergroenen en oude bomen te beschermen, komt vrij 
weinig terecht. Terwijl kleine boompjes die nooit tot wasdom komen in bloedhete stalen 
containers op het ‘van Heek’ plein moeten suggereren dat de gemeente Enschede serieus 
werkt aan vergroening, biodiversiteit en bestrijding van hittestress, gaan oude bomen in grote 
getalen tegen de vlakte. Is het niet omdat ze toevalligerwijs “ziek’ zijn, dan wel omdat ze in de 
weg staan of boomwortels bij graafwerkzaamheden worden beschadigd. 
Zo ook op het Hogeland waar de jaren ’60 noodwoningen, bekend als de ‘witte woningwijk’, de 
eerste oude bladerrijke bomen aan de Ruischenborchstraat tegen de vlakte zijn gegaan.  
Bij buurtbewoners leeft nu de vrees dat de prachtige eiken aan de Diekmanstraat, die tot de 
oudsten van het Hogeland behoren, eenzelfde lot zijn beschoren. 
Zodoende stelt Forum voor Democratie het college de volgende vragen.

1. Wat is de reden dat de bomen aan de Ruischenborchstraat zijn gekapt?

 Met het besluit van de gemeenteraad op 6 maart 2023 (herontwikkeling Varvik-Diekman, 
corsanummer 2200117918) heeft de raad het stedenbouwkundig plan unaniem vastgesteld 
als richtinggevend kader voor de verdere planuitwerking. Voor deze herontwikkeling is een 
aantal bomen aan de Ruischenborgstraat gekapt. De bomen zijn gekapt omdat het 
straatprofiel verandert. 
 Op 15 mei 2023 heeft de gemeenteraad het bestemmingplan en het beeldkwaliteitsplan voor 
deze ontwikkeling unaniem vastgesteld (corsanummer BV23000133) 

2. Hoeveel bomen gaan er nog gekapt worden in deze wijk voor dit nieuwbouwproject? 

 Bijna alle te kappen bomen/ struiken staan in de achtertuinen van bewoners. In onderstaand 
kaartje staat welke bomen behouden blijven en welke gekapt worden. Er worden circa 60 
bomen gekapt op terrein van Domijn.



Het is daarbij goed te weten dat in deze ontwikkeling ongeveer 10.000 m2 terrein aan het 
openbaar gebied wordt toegevoegd waarbij veel ruimte is voor groeninvulling ook 
gecombineerd met waterberging. Onderstaand kaartje is het groenplan. Er worden circa 60 
nieuwe bomen geplant in het openbare gebied. Dat is dus exclusief de tuinen van de 
bewoners.  



3. Is het college voornemens om de karakteristieke oude bomen aan de Diekmanstraat 
te behouden? Zo ja, op welke wijze gaat zij voorkomen dat deze bomen en wortelen 
worden beschadigd door (graaf)werkzaamheden? 

Ja, deze bomen worden niet gekapt. Uitvoerende partijen werken conform de richtlijnen voor 
beschermen van bomen. In het bestek staat daar onder andere over: “Te behouden bomen 
(binnen en) nabij het werkgebied dienen, onder andere, middels bouwhekken en de 
bepalingen uit de publicatie ‘Boombescherming op bouwlocaties’ uitgegeven door Vereniging 
Stadswerk Nederland, te worden beschermd tegen beschadigingen.”

4. Gaat er ‘bijzondere’ aandacht uit naar oude bomen met grote omvang zoals aan de 
Diekmanstraat? Zo ja, graag een toelichting. 

Het behoud van deze bomen is uitgangpunt en krijgen dezelfde aandacht als de andere te 
behouden bomen. 

5. Wie is er aansprakelijk indien bomen, die niet op de nominatielijst staan om gekapt te 
worden onherstelbaar worden beschadigd en wat is de hoogte van de boete? 

Degene die de schade veroorzaakt is daar aansprakelijk voor. 
 In het bestek staat daar onder ander over: “Bij schade aan geregistreerde monumentale of 
beeldbepalende bomen zal de soort schade en het schadebedrag worden vastgesteld door 
een hiertoe beëdigd taxateur. Een en ander op kosten van de inschrijver. Indien de 
inschrijver geen voorzorgsmaatregelen treft zoals hierboven genoemd dient de inschrijver 
een schadevergoeding te betalen van € 1.000,00 per boom per werkdag dat de bomen 
binnen de werkgrens niet aan de bepalingen voldoen. Dit bedrag komt bovenop eventuele 
schade die de inschrijver daarnaast aan de bomen heeft toegebracht.”

6. Is het college het met FVD eens dat bovengenoemde bomen beeldbepalend zijn 
voor deze wijk en kosten wat het kost behouden dienen te worden om deze reden en 
als de leeftijd van gezonde bomen hierom vraagt? Zo nee, waarom niet?  

 Ja, wij zijn het met u eens dat de bomen aan de Diekmanstraat belangrijk zijn om te behouden.
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